

Title (en)  
Textile substrate

Title (de)  
Textilsubstrat

Title (fr)  
Matière textile

Publication  
**EP 1127969 A1 20010829 (DE)**

Application  
**EP 01102462 A 20010203**

Priority  
• CH 3702000 A 20000225  
• DE 20006635 U 20000411

Abstract (en)

[origin: US2001024918A1] A textile substrate for seat coverings, a velour, a woven fabric, a single-thread knitted fabric or a multi-thread knitted fabric, especially raschel or malimo, contains about 50 wt % of wool and about 50 wt % of viscose rayon. The substrate can be made exclusively of wool and viscose rayon, but can also contain other constituents such as metal threads and plastic fibers, such as polyesters. The substrate can be formed as a woven fabric, for example, which comprises in the warp (1) a mixed yarn of 30 to 70 wt % of wool and 30 to 70 wt % of viscose rayon and in the weft (2) a mixed yarn of 30 to 70 wt % of wool and 30 to 70 wt % of viscose rayon alternating with a pure viscose rayon yarn. By virtue of their excellent water absorption and transport properties, textile substrates of the described type offer great comfort as seat coverings, especially also for seats that are often occupied for a long time without interruption, such as wheelchairs and seats in cars, buses, trains and aircraft, not to mention office chairs. Preferably the viscose rayon fibers are impregnated with a flame retardant by an environmentally safe method, so that a textile substrate is obtained which does not harm the environment from the viewpoint of toxicity and ecotoxicity either due to production or to disposal and which meets the required fire-protection regulations.

Abstract (de)

Ein textiles Substrat für Sitzbezüge, ein Velours, Gewebe, Gewirk oder Gestrick, insbesondere Raschel oder Malimo, enthält etwa 50 Gew.-% Wolle und etwa 50 Gew.-% Viskose. Das Substrat kann ausschliesslich aus Wolle und Viskose bestehen, kann aber auch weitere Bestandteile, wie Metallfäden, Kunstfasern wie z. B. Polyester enthalten. Das Substrat kann z.B. als Gewebe ausgebildet sein, das in der Kette (1) ein Mischgarn aus 30-70 Gew.-% Wolle und 30-70 Gew.-% Viskose und im Schuss (2) abwechselnd ein Mischgarn mit 30-70 Gew.-% Wolle und 30-70 Gew.-% Viskose und aus einem reinen Viskosegarn besteht. Textile Substrate der beschriebenen Art bieten wegen ihrer hervorragenden Wasseraufnahme und -transporteigenschaften hohen Komfort als Sitzbezüge vor allem auch an Sitzen, die oft lange Zeit ohne Unterbrechung benutzt werden wie Rollstühle, Sitze in Autos und Bussen, in der Bahn und im Flugzeug sowie Bürostühle. Vorzugsweise sind die Viskosefasern mit einem flammhemmenden Mittel auf umweltfreundliche Weise imprägniert, so dass ein Textilsubstrat geschaffen wird, das die Umwelt in Bezug auf die Toxizität und die Ökotoxizität weder durch die Produktion noch durch die Entsorgung belastet und das die geforderten Brandschutzworschriften erfüllt. <IMAGE>

IPC 1-7

**D03D 15/00; D04B 1/14**

IPC 8 full level

**D03D 15/00** (2006.01); **D04B 1/14** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**D03D 15/00** (2013.01 - EP US); **D03D 15/225** (2021.01 - EP US); **D03D 15/233** (2021.01 - EP US); **D03D 15/50** (2021.01 - EP US);  
**D03D 15/513** (2021.01 - EP US); **D03D 15/56** (2021.01 - EP US); **D04B 1/14** (2013.01 - EP US); **D10B 2101/20** (2013.01 - EP US);  
**D10B 2201/24** (2013.01 - EP US); **D10B 2211/02** (2013.01 - EP US); **D10B 2321/022** (2013.01 - EP US); **D10B 2321/10** (2013.01 - EP US);  
**D10B 2331/021** (2013.01 - EP US); **D10B 2331/04** (2013.01 - EP US); **D10B 2331/10** (2013.01 - EP US); **D10B 2401/021** (2013.01 - EP US);  
**D10B 2401/061** (2013.01 - EP US); **D10B 2505/08** (2013.01 - EP US); **Y10T 442/313** (2015.04 - EP US); **Y10T 442/3138** (2015.04 - EP US);  
**Y10T 442/3228** (2015.04 - EP US); **Y10T 442/413** (2015.04 - EP US); **Y10T 442/438** (2015.04 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 2776309 A1 19990924 - AVELANA [FR]
- [A] WO 0000686 A1 20000106 - ALLIANCE TEXTILES NZ LIMITED [NZ], et al
- [A] GB 2228952 A 19900912 - CAMBORNE FABRICS LIMITED [GB]
- [A] US 3060551 A 19621030 - HERMAN BOGATY, et al
- [AD] EP 0685583 A1 19951206 - ROHNER TEXTIL AG [CH]

Cited by

EP2487283A1; EP2050802A1; CN103374777A; EP1747257A4; AT518970A1; AT518970B1; EP3623509A1; CN112654739A; US8684043B2;  
WO2017099898A1; WO2012106828A2; US11713523B2; WO2012106828A3; WO2018041758A1; WO2020053080A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)

**EP 1127969 A1 20010829; EP 1127969 B1 20040421**; AT E264933 T1 20040515; DK 1127969 T3 20040816; ES 2220601 T3 20041216;  
PT 1127969 E 20040930; TR 200401600 T4 20040921; US 2001024918 A1 20010927; US 6509286 B2 20030121

DOCDB simple family (application)

**EP 01102462 A 20010203**; AT 01102462 T 20010203; DK 01102462 T 20010203; ES 01102462 T 20010203; PT 01102462 T 20010203;  
TR 200401600 T 20010203; US 78436201 A 20010215